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Protokół z posiedzenia Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 
Uniwersytetu Warszawskiego  

 
z dn. 8 lutego 2023 r. 

 
Posiedzenie Rady Dydaktycznej w dniu 8 lutego 2023 r. zaplanowane zostało 

w formie spotkania on-line na godz. 13:15. Odbyło się ono w wyznaczonym dniu oraz 

godzinie na platformie Zoom. Spotkaniu przewodniczyła Prodziekan ds. studenckich 

dr Dominika Gadowska-dos Santos. 

Przed posiedzeniem członkom Rady Dydaktycznej przesłano projekt uchwały 

nr 1/2023 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych Uniwersytetu 

Warszawskiego z dnia 18 stycznia 2023 r. w sprawie limitów przyjęć na poszczególne 

kierunki studiów na rok akademicki 2023/24, projekt uchwały Rady Dydaktycznej 

Wydziału Nauk Ekonomicznych Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 18 stycznia 2023 

r. w sprawie zmiany Uchwały nr 7 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 

z dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie szczegółowych zasad procesu dyplomowania, 

agendę spotkania oraz protokół z poprzedniego posiedzenia.  

 

Z posiedzenia Rady Dydaktycznej w dniu 8 lutego 2023 r. zostało sporządzone 

nagranie dla celów przygotowania protokołu. Zgody na nagranie udzielili 

wszyscy uczestnicy posiedzenia. 

Na posiedzeniu nieobecni byli: 
 

- dr Marcin Chlebus 

- dr Tadeusz Koźniewski  

 

 
 
 



 
 
___________________________________________________________________________ 

2 
 

Agenda posiedzenia: 

 

1.    Przyjęcie porządku obrad 

2.    Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

3.    Opłaty za usługi edukacyjne dla studentów rozpoczynających studia w roku ak. 

2023/24 

4.    Seminaria dyplomowe i zmiany w zasadach dyplomowania 

5.    Przedmioty kierunkowe (punkt wprowadzony do porządku na prośbę Samorządu 

Studentów) 

6.   Sprawy różne 

___________________________________________________________________________ 

 
 
Ad 1. 
 
Głos w sprawie przyjęcia porządku obrad oddało 17 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad przyjęto. 

 

Ad 2. 
 
Przed posiedzeniem protokół został wysłany do wszystkich uczestników drogą 

mailową. Głos w sprawie przyjęcia protokołu oddało 17 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem protokołu. Porządek obrad przyjęto. 

 

Ad 3. 
 

 Następnie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos przeszła do punktu 

trzeciego czyli sprawy opłat za usługi edukacyjne dla studentów rozpoczynających 

studia w roku ak. 2023/24. Ustalenie cenników dla kolejnego roku akademickiego jest 

procedowane rokrocznie w lutym. Cenniki obowiązują studentów przez cały tok ich 

studiów. W lutym Wydział otrzymał wytyczne dotyczące procesu ustalania opłat na rok 
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akademicki 2023/24. Po przeprowadzeniu analizy kosztów prowadzenia studiów i w 

oparciu o otrzymane wytyczne została przygotowana propozycja cennika dotyczącego 

opłat za studia niestacjonarne, studia w języku obcym, powtarzanie zajęć oraz zajęcia 

nieobjęte programem studiów dla studentów rozpoczynających studia w roku 

akademickim 2023/24. Propozycję tę przedyskutowano najpierw z przedstawicielami 

Samorządu Studentów WNE podczas spotkania, a następnie przedstawiono podczas 

posiedzenia RD. Prodziekan zwróciła uwagę, że poprzedni cennik nie był korygowany 

względem cennika obowiązującego 2 lata temu. Wynikało to z chęci wyjścia naprzeciw 

trudnej sytuacji spowodowanej pandemią. Sytuacja zmieniła się istotnie w ostatnim 

czasie z powodu inflacji i nie ma możliwości utrzymania opłat na tym samym poziomie 

przez kolejny rok. Propozycja została jednak przygotowana tak, by w najmniejszym 

możliwym stopniu uszczuplić portfele studentów.  

I tak, na studiach w języku polskim czesne nie ulegnie podwyższeniu w 

przypadku wybrania płatności jednorazowej. W przypadku wyboru 2 lub 10 rat, opłaty 

ulegną zmianie. Na studiach pierwszego stopnia każda z 10 rat będzie wynosiła 950 

zł zamiast dotychczasowych 920 zł. Podobnie na studiach drugiego stopnia i na 

studiach niestacjonarnych wieczorowych i zaocznych. Opłata za powtarzanie zajęć 

wyniesie 15 zł za godzinę dydaktyczną zamiast dotychczasowych 11 zł. Powtarzanie 

przedmiotu semestralnego będzie się wiązało z opłatą 450 zł. Przejście na cennik 

godzinowy spowodowało, że opłaty za niektóre kursy są bardzo wysokie. Studenci 

podnieśli kwestię przedmiotów typu Analiza matematyczna, których powtarzanie jest 

wyjątkowo kosztowne. Największy problem pojawia się w przypadku praktyk 

zawodowych, które mają 120 godzin. Powtarzanie praktyk przy cenniku ECTS nie 

wiązało się z tak istotnym kosztem. Problem ten został już zgłoszony do Biura ds. 

Obsługi Kształcenia.  

Na studiach pierwszego stopnia w języku angielskim proponowana jest istotna 

zmiana, która wynika ze zmiany realiów i wzrostu kosztów ponoszonych przez 

Wydział. Czesne na studiach pierwszego stopnia w języku angielskim, w przypadku 

uiszczenia jednorazowej opłaty, będzie wynosiło 2900 euro w porównaniu do 
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dotychczasowej kwoty 2200 euro. W przypadku rozbicia płatności na raty, kwota 

wzrośnie do 3100 euro przy 2 ratach  i 3300 euro przy 10 ratach. Opłaty będą takie 

same na studiach stacjonarnych i niestacjonarnych. Jeśli chodzi o opłaty za 

powtarzanie przedmiotów, w ubiegłym roku opłata ta wynosiła 3 euro za każdą godzinę 

powtarzanych zajęć lub zajęć nieobjętych programem studiów. W kolejnym roku 

będzie to 6 euro.  

Kolejne zmiany dotyczą studiów drugiego stopnia w języku angielskim. Do tej 

pory czesne wynosiło 2200 euro za rok studiów. Proponowane jest podniesienie tej 

kwoty do 3200 euro. Jest to zmiana znacząca, ale nadal opłaty za studia na tych 

kierunkach są niższe niż na podobnych kierunkach na innych uczelniach a nawet na 

innych kierunkach na UW. Wzrosną także opłaty za powtarzanie zajęć oraz zajęcia 

nieobjęte programem studiów. W nowym cenniku stawka to 7 euro za każdą godzinę 

dydaktyczną.  

Warto zwrócić uwagę, że na WNE obowiązuje uchwała RD, która umożliwia 

studentom osiągającym wyróżniające się wyniki w nauce uzyskiwanie zniżek z 

czesnego. Jest to stypendium sięgające nawet 70%. Prodziekan dr Gadowska-dos 

Santos zaproponowała ponowne przyjrzenie się tej uchwale w celu ulepszenia 

systemu doceniania studentów osiągających bardzo dobre wyniki w nauce.  

W cennikach osobno ustalone są opłaty dla studentów cudzoziemców, którzy 

kształcą się na studiach stacjonarnych w języku polskim. Takich studentów jest bardzo 

niewielu. Zgodnie wytycznymi cenniki dla tych studiów muszą odpowiadać cennikom 

dla studiów prowadzonych w języku angielskim.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr Paweł Sakowski 

- dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 

- dr Maria Ogonek 

- dr Tomasz Gajderowicz 

- dr Katarzyna Peryt-Kowalska 
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- Adam Łaziński 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 

- dr hab. Sebastian Skuza, prof. UW 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

- dr Aneta Dzik-Walczak 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska 

 

Po dyskusji zapowiedziano głosowanie obiegowe z wykorzystaniem systemu 

Ankieter w sprawie chwał dotyczących poszczególnych cenników. 

 

Ad 4. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię seminariów dyplomowych i zmiany w zasadach dyplomowania. Przypomniała, 

że w trakcie poprzedniego posiedzenia dyskutowano o wprowadzeniu do zasad 

dyplomowania przepisu regulującego kwestię prowadzenia seminariów magisterskich 

przez pracowników dydaktycznych z tytułem doktora.  

Pojawił się pomysł dodania poprzednio obowiązującej zasady do Uchwały nr 7 

RD WNE UW z dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie szczegółowych zasad procesu 

dyplomowania. W par. 9 - Udział pracowników w procesie dyplomowania 

proponowane jest wprowadzenie zapisu 1a: 

Prowadzenie seminariów magisterskich lub kierowanie przygotowaniem prac 

magisterskich poza seminariami dyplomowymi powierza się nauczycielom 

akademickim posiadającym co najmniej stopień naukowy doktora pod 

warunkiem, że kierowali oni wcześniej co najmniej jedną pracą licencjacką lub 

współkierowali oni co najmniej jedną pracą magisterską.  

 

Druga kwestia dotyczy listy pytań lub zagadnień na egzamin dyplomowy. Dr 

Gadowska-dos Santos zaproponowała zmianę brzmienia par. 7 ust. 3: 
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W odpowiedzi udzielonej na pytanie z zakresu kierunku studiów weryfikuje się 

wiedzę ogólną w odniesieniu do wybranego przedmiotu lub wynikającą z 

połączenia kilku przedmiotów. Pytanie komisja wybiera z puli pytań podanych 

do wiadomości studentów na co najmniej dwa miesiące przed daną sesją obron. 

W przypadku gdy nie zostanie ogłoszona zaktualizowana lista, obowiązuje pula 

dotychczasowa.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr Paweł Sakowski 

- dr Dagmara Mycielska 

- dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 

- dr Aneta Dzik-Walczak 

- dr Maria Ogonek 

- dr Katarzyna Peryt-Kowalska 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

- dr hab. Agnieszka Kopańska 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska 

- dr Tomasz Gajderowicz 

- dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 

 

W związku z burzliwą dyskusją, zdecydowano się kontynuować rozmowy na ten temat 

podczas kolejnego posiedzenia RD. 

 
Ad 5. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię przedmiotów kierunkowych. Na wstępie zaznaczyła, że po poprzednim 

posiedzeniu RD spotkała się z przedstawicielami Samorządu Studentów WNE, by 
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przedyskutować tę kwestię. Rozmawiano to tym, że oferta zajęć do wyboru jest inna 

dla semestru zimowego i letniego. Jeśli ktoś nie zdecyduje się na zapis na zajęcia w 

semestrze zimowym, może nie mieć takiej możliwości w semestrze letnim z powodu 

braku miejsc. Poruszano też kwestię przedmiotów kierunkowych na kierunku DSBA. 

W programie studiów są pewne przedmioty, które mają w założeniu być zaliczane do 

pewnej puli. Finalnie okazuje się, że oferta nie jest na tyle szeroka, żeby faktycznie 

dawała realny wybór. Podejmowane są starania zmierzające do tego, żeby listę tę 

poszerzyć. Jeśli zaistnieje potrzeba dalszego przedyskutowania tego punktu w 

szerszym gronie studentów, to taka dyskusja może się oczywiście odbyć. Dodała, że 

listy przedmiotów kierunkowych powinny być traktowane poważnie. Po wybraniu 

przedmiotów kierunkowych dla danego programu, decyzja powinna zostać utrzymana. 

Dr Gadowska-dos Santos powiedziała, że otrzymuje podania z prośbami o uznanie już 

zaliczonych przez studentów przedmiotów, które nie były dedykowane dla danego 

kierunku, z załączoną zgodą koordynatora na uznanie ich za kierunkowy. Zaznaczyła, 

że jest to nie fair wobec studentów, którzy realizują przedmioty zgodnie z wytycznymi. 

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - Adam Łaziński 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

 - Barbara Błaszczak 

 - dr hab. Agnieszka Kopańska 

 

Ad 6. 
 
Wśród spraw różnych poruszono następujące kwestie: 

− Stan wniosku o akredytację programu FPiP przez Ministerstwo Finansów - dr hab. 

Kopańska przypomniała, że w zeszłym roku wprowadzono zmiany w programie 

specjalności FPiP, aby dostosować go bardziej do egzaminu na doradcę 

podatkowego. W zeszłym roku złożono wniosek o zwolnienie absolwentów FPiP z 
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części pisemnej tego egzaminu. Po roku udało się zakończyć postępowanie z 

pozytywnym wynikiem. Studenci, którzy rozpoczęli kształcenie na FPiP w r. ak. 

2022/23 będą mogli, po ukończeniu studiów, wnioskować o zwolnienie z części 

egzaminu na doradcę podatkowego. 

− Stan wniosków o zmiany w programach studiów 

− Kurs Python dla pracowników WNE 

− Nadzwyczajne posiedzenie Senatu UW dot. malejącej liczby kandydatów na studia 

II stopnia.  

− Możliwość uruchomienia studiów zaocznych I stopnia.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - dr hab. Anna Białek-Jaworska 

 - dr Aneta Dzik-Walczak 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr hab. Agnieszka Kopańska 

 - dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 

 

Na tym posiedzenie Rady Dydaktycznej zostało zakończone. Kolejne 

posiedzenie zaplanowano w formie on-line na dzień 15 marca 2023 roku, na godzinę 

13:15. 

 

 

/ Protokół sporządziła Paulina Bujalska / 


